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Snížení valorizace penzí  
je výsměchem 

 
Stanovisko předsedy OV KSČM Nymburk 

 
Již v roce 2012 se snažila 
tehdejší pravicová koaliční 
vláda Petra Nečase vyřešit 
své špatné hospodaření na 
úkor těch nejslabších a těch, 
kteří oprávněně očekávají 
ocenění za svou dlouholetou 
práci. Nyní Petr Fiala a jeho 
pravicový slepenec hrají opět 
na občany betla! Před prezi-
dentskou volbou lidem lhali, 
že se rozhodnutí o zvyšování 
věku odchodu do důchodu 
nebude týkat této vlády. Ml-
čeli o plánovaném snížení va-

lorizace penzí. Najednou, jen 
co volby dopadly podle jejich 
představ, otočili. Přitom si ti 
samí politici své platy roz-
mrazili a jejich příjmy jim 
úspěšně rostou. Občany to 
stojí stovky miliónů korun! 
Zvýšili počty svých neúspěš-
ných politiků na minister-
stvech. Proč mají jedni pít 
vodu a druzí víno?  
Podíl na důchodech v rámci 
vyspělých zemí je u nás na 
HDP ve výši 7,7 %. 
V Německu je to 10,2 %, 

v Rakousku 13,0 % a ve 
Francii dokonce 13,6 %.  
Občané pobírající různé dru-
hy penzí by měli mít právo na 
důstojný život a měli by ob-
držet to, co jim bylo slíbeno! 
Mají dostat to, na co mají zá-
konný nárok. Pravidla hry se 
účelově měnit nemají. Ušet-
řené peníze stejně skončí 
v kapsách pravicových politi-
ků a ministrů – na jejich platy 
a platy jejich poradců. Pří-
padně tam, kde občané jejich 
užitek nepocítí.  

Mgr. Zdeněk Milata, předseda OV KSČM Nymburk 
 

Z naší činnosti: 
Ve čtvrtek 23. února na náměstí v Nymburce mohli ob-
čané podpořit petici proti zvyšování věku odchodu do 

důchodu. 
 

Lidé nesouhlasící s politikou 
současné slepené pravicové 
vlády vyjadřovali svůj názor 
podpisem pod petici. Získali 
jsme na náměstí na 66 pod-
pisů. Další podpisy (41) při-
byly na petici proti pobytu 

cizích vojsk na území České 
republiky. Na tři desítky 
podpisů podpořili občané 
města Nymburka petici za 
odstranění ukrajinské vlajky 
z budovy Radnice.  

Přečti a předej 
dál. 



!!! Odmítáme snížení zákonné valorizace důchodů !!! 

Pojďme společně říct STOP 68! 
Stop zvyšování věku odchodu do důchodu! 

Jedna z hlavních tváří současné asociální vlády Markéta Pekarová Adamová se ne-

chala slyšet, že zvýšení věku odchodu do dů-

chodu na 68 let se do- tkne „její generace“, te-

dy lidí, kterým ještě ne- bylo 40. Zřejmě očekává, 

že „její generace“ přijme tuto zprávu s nadšením. 

Je totiž spojená s jedním prvenstvím – Češi by se 
s hranicí 68 let stali v Evropě pracujícími 
s nejpozdějším odcho- dem do důchodu. Jen-

že to je prvenství spíš k pláči. Konečně ve Francii 

podobný návrh zvýšení věku odchodu do dů-

chodu na 64 (!) let vyslal do ulic na milión de-
monstrujících. 

Věříme, že společnost by se díky vědeckotechnickému pokroku měla ubírat 

spíš směrem ke snižování času stráveného v práci. A to jak zkrácením pracovní 

doby, tak snižováním věku odchodu do důchodu a ne naopak! A kde na to vzít? 

Co začít třeba progresivním zdaněním? 

 

Z naší činnosti: 
Únorový šachový turnaj 

 

OV KSČM Nymburk uspo-
řádal dne 25. února šachový 
turnaj v budově okresního 

výboru. Turnaje se zúčastni-
lo na patnáct hráčů, což je v 
případě prvního či chcete-li 
nultého ročníku, úspěch. 
Účastnili se hráči všech vě-
kových kategorií. Z 
Prahy i různých míst 
Středočeského kra-
je. Turnaj byl uspořá-
dán ve spolupráci se 
šachovým kroužkem 
za přítomnosti profesi-
onálních rozhodčí. 

V závěru obdrželi ceny 
účastníci na prvních 
místech a našla se i ce-
na pro nejmladšího 

účastníka. Jednou z cen byly 
i knihy věnované vydavatel-
stvím Orego. 

 
-red-
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Z redakční pošty: 
 
O tom, co se děje momen-
tálně v naší společnosti by 
se dalo napsat několik ro-
mánů, pokud se soustředím 
na to, co se děje v bezpro-
středním okolí, musím svoji 
glosu zúžit pouze na několik 
základních témat. Nehodlám 
posuzovat proto situaci jinde 
než v Lysé nad Labem po 
komunálních volbách. V 
současné době zde vládne v 
podstatě pouze jedno usku-
pení, které si obsadilo prak-
ticky až na výjimky všechny 
funkce a předpokládá, že 
bude řídit veškeré oblasti ži-
vota občanů v Lysé. ZM při-
jalo programové prohláše-
ním na období 2022-2026 a 
vize jsou natolik široké, že 
jsou v podstatě nerealistické. 
Navíc nejde většinou o něja-
ké nové projekty, ale spíše 
jde o dokončení některých 
rozpracovaných projektů 
anebo těch, jejichž řešení již 
dávno navrhly jiné volební 
subjekty. Současně tam chy-
bí některé projekty, které 
jsou mnohem důležitější pro 
rozvoj města vč. služeb pro 
občany, než uvádí schválená 
vize. 
 
To není však zcela podstat-

né, mnohem zarážející 
je skutečnost na zákla-
dě čeho vlastně ten je-
diný spolek pod vede-
ním KDU-ČSL zvítězil 
ve volbách. Bohužel je 
třeba konstatovat, že 
jeho volební agitace ne-
nebyla průzračná, ale 
plná pochybných zpráv 
a analýz, plná pomluv a 
ostrakizací a ne zcela 
pravdivých závěrů, kte-
ré negativně ovlivnily 
předvolební kampaň a 
uvedly občany v omyl. 
 
Pokoušel jsem se na ty-
to nepravdy reagovat v 
Nymburském deníku, ale v 
rámci vrcholové demokracie 
v tomto režimu, mi můj člá-
nek nebyl otištěn. V tomto 
ohledu je naše Ústava a 
zejména Listina práv a svo-
bod celkem k ničemu, je to 
jen pozlátko liberální demo-
kracie, jen oblbování obča-
nů, ale v praxi nepoužitelné 
a justice od toho dává raději 
ruce pryč. 
 
Pokud jde o občany, tak se 
vytratila nějak jakákoliv 
soudnost, nejsou schopni ja-
kékoliv analýzy a jsou snad-

no zneužitelní pro zájmy ur-
čitých skupin, jejichž kré-
dem je získání pouze moci, 
ale občané je ve skutečnosti 
vůbec nezajímají. A s ohle-
dem na složitou mezinárodní 
situaci bude spíše hůře, urči-
tě to není úplně optimistic-
ké. 
 
Jedním z hlavních problémů 
je nejednotnost levice, bylo 
by asi dobré podrobněji pro-
studovat tendence, které se 
rozvíjejí např. v tomto smě-
ru ve Švédsku nebo Rakous-
ku. 

 
--  
S pozdravem a přáním hezkého dne  
Ing. Petr Gregor  
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Představení nové hospodářky OV KSČM Pavlíny 
HLADÍKOVÉ 

Milé soudružky, vážení soudru-
zi, koncem roku 2022 byl cel-
kem klidný chod okresní orga-
nizace KSČM Nymburk naru-
šen informacemi, které souvise-
ly s mým možným vstupem me-
zi Vás. Někteří takovouto mož-
nost spolupráce se sousedním 
okresem přijali, některým se 
příliš nezamlouvala. Tak je to 
ale v životě se vším. Někdo se 
rád seznamuje s novými lidmi a 
má zájem o nové věci, někdo 
raději zůstane u starého a 
osvědčeného, dlouhodobě zaje-
tého způsobu fungování, bez 
potřeby vyzkoušet něco nového. 
Obojí je z mého pohledu správ-
né. I já někdy zůstávám u toho, 
co se již osvědčilo a i když ob-
čas drobně zaexperimentuji, 
vrátím se zase k tomu, co dlou-
hodobě funguje. Dost často mne 
ale život staví před nové výzvy. 
A protože mám vždy silné  
nutkání nové věci vyzkoušet, 
tak mnohdy takovou výzvu při-
jmu. 
V krátkosti bych napsala něco o 
sobě. Je mi 55 let, jsem vdaná 
od ledna 1986, společně jsme 
vychovali syna a dceru, kteří 
jsou nyní ve věku 35 a 32 let a 
máme také dvě vnoučátka – 
osmiletého Václava a šestnác-
timěsíční Amálku. 
Do KSČM jsem vstoupila 
v roce 2011. Jsem členkou OV a 
VV OV KSČM Kolín, dále 
členkou Středočeského KV 
KSČM a členkou Hospodářské 
rady a Odborné komise pro 
Středočeský kraj při KV 
KSČM. 
Od roku 2012 pomáhám zajiš-
ťovat chod sekretariátu KSČM 
v Kolíně, v letech 2017-2020 

jsem pracovala jako tajemnice 
Klubu zastupitelů KSČM na 
Středočeském kraji. Od roku 
2016 zároveň zajišťuji komplet-
ní administrativu fotbalového 
klubu s více než 250ti člennou 
základnou. 
V administrativě jsem se pohy-
bovala i dříve – např. od roku 
2007 jsem pracovala jako asis-
tentka jednatelů středně velké 
společnosti a k tomu zároveň 
jako vedoucí vzdělávacího cent-
ra, kde jsem připravovala a or-
ganizačně zajišťovala různé 
vzdělávací projekty. 
Někteří z Vás neodolali a hned 
v prvních dnech se přišli podí-
vat, kdože je ta „mrcha“, co k 
Vám nastoupila místo děvčat. A 
stejně, jako Vy postupně hodno-
títe a srovnáváte mou práci pro 
OV KSČM Nymburk, tak i já 
porovnávám chod obou sekreta-
riátů. Není potřeba s tím dělat 
tajnosti, je jasné, že jiné pod-
mínky v Kolíně a v Nymburce 
se projevit musí. Jsou zde věci, 
které mne velmi mile překvapi-
ly a musela jsem takřka o 
180°přehodnotit svůj názor, kte-
rý jsem měla na základě před-
chozích informací. Mnoho věcí 
je stejných nebo hodně podob-
ných. A pak jsem se setkala i s 
věcmi, se kterými se těžko 
umím popasovat, protože si 
myslím, že by tak být neměly a 
jsou z mého pohledu házením 
klacků pod nohy předsedovi OV 
KSČM Nymburk, který mne 
velmi překvapil svou praco-
vitostí a nápaditostí.  
Samozřejmě jsem se musela na-
učit i nové věci, zejména pokud 
jde o ekonomiku okresu – třeba 
účetnictví od nového roku ne-

zpra-
covává 
krajská 
účetní 
a já se 
tak 
musela 
naučit 
praco-
vat 

s analytickými účty, což mé 
předchůdkyně dělat nemusely. 
Zároveň bylo potřeba dát do po-
řádku některé nesrovnalosti 
v dokladech, které zde 
v průběhu roku 2022 vznikly, 
aby vůbec bylo možné udělat 
inventuru. Že se to bez problé-
mů zvládlo, vděčím zejména 
bývalé krajské účetní s. Břich-
náčové z okresu Kolín, která mi 
velmi pomohla a mnohému mne 
naučila.  
Poděkování patří i těm z Vás, 
kdo mi v prvních dnech byli 
ochotni poradit a pomoci. Dík 
patří také všem, co zajišťují 
chod sekretariátu ve dnech, kdy 
jsem v Kolíně a rovněž inventa-
rizační komisi, která skvěle od-
vedla svou práci, za kterou jsme 
byli dokonce i pochváleni 
z ekonomického oddělení ÚV 
KSČM.  
Věřím, že spolupráce mezi OV 
KSČM Kolín a Nymburk bude 
oboustranně prospěšná a že se 
projeví i ve výsledcích voleb do 
EP, ale zejména do krajského 
zastupitelstva, což je naším spo-
lečným cílem. 
Tolik stručně o mě, těším se na 
vzájemnou spolupráci. 
 

      Pavlína Hladíková 
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Vážené soudružky, vážení soudruzi, 
 
pro snadnější orientaci týkající se placení členských příspěvků jsme vypracovali níže uve-
denou tabulku. Řádný členský příspěvek je stanoven podle článku 88 Stanov strany ve vý-
ši odpovídající 0,5% čistého měsíčního příjmu. Do výpočtu by měly být zahrnuty všechny 
příjmy, které člen strany měsíčně dostává (mzda, důchod invalidní i starobní, mateřská, 
atd…).  
 
Připomínáme, že vše, co společně vybereme formou řádných i mimořádných členských 
příspěvků, zůstává na zajištění chodu jak naší okresní organizace, tak i jejich jednotlivých 
základních organizací, včetně volebních kampaní. 
 
Členské příspěvky lze uhradit těmito způsoby: 

1. Přímo u výběrčího (předsedy) vaší ZO KSČM 
2. Po předchozí telefonické dohodě v sídle OV KSČM (tel: 725 646 018) 
3. Převodem na účet OV KSČM, číslo účtu: 338191/0100. Ve zprávě pro příjemce je 

nutno uvést text: členský příspěvek. 
4. Složenkou na adresu Okresní výbor KSČM, Bedřicha Smetany 55, 288 02 Nymburk 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V případě jiného příjmu, než je uvedeno v tabulce, je výpočet jednoduchý. Za každých 
dalších 1.000 Kč se zvyšuje členský příspěvek o 5 Kč. 
 
 

PŘÍJEM 
VÝŠE MĚSÍČNÍHO 
ČLENSKÉHO PŘÍ-

SPĚVKU 
  4.000 Kč   20 Kč 
  6.000 Kč   30 Kč 
  8.000 Kč   40 Kč 
10.000 Kč   50 Kč 
12.000 Kč   60 Kč 
14.000 Kč   70 Kč 
16.000 Kč   80 Kč 
18.000 Kč   90 Kč 
20.000 Kč 100 Kč 
22.000 Kč 110 Kč 
24.000 Kč 120 Kč 
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Z naší činnosti: 
 

CENTRUM VOLNÉHO ČASU NYMBURK 
Centru volného času Nymburk slouží místnost č. 307 / 3. patro. Místnost je vybavena ku-
chyňkou, pokrytím WiFi internetem. Je možné ji doplnit projektorem. 
 

Cílové skupiny 

1. Spolky a organizované aktivity občanů 

2. Jednotlivci 
  

Ad 1) Místnost zapůjčíme organizacím na jejich činnost. V místnosti je volná skříň, kde si 
může některá z organizací uložit své věci. Organizace budou moci místnost využívat dle 
dohody s námi i mimo pracovní dobu na sekretariátu OV KSČM. Vždy bude stanovena 
kontaktní osoba, která bude za místnost a pořádek po skončení akce odpovídat. 
Ve stejném duchu a i mimo úřední hodiny budou moci místnost po dohodě využít i jednot-
livci – členové KSČM. 
  

Ad 2) zájemci z řad veřejnosti (ne bezdomovci a pochybné existence) budou moci míst-
nost využít v pracovní době (Po a Čt 09,00 – 17,00) po nahlášení se na sekretariát OV 
KSČM. Využití jednotlivci bude v pracovní době mimo středy. Využití bude upřednostně-
no například pro hraní deskových her, společenské hry, místnost můžeme vybavit elektro-
nickými šipkami, doučování studentů apod. Vše podle zájmu. 
  

Ekonomické zabezpečení 

Za vypůjčení místnosti či umožnění pobytu jednotlivcům nebudeme nic účtovat. Podpora 
bude z hlediska financí dobrovolná, dále hradící případné náklady nebo v podobě materi-
ální (spolek či organizace přinese v případě spotřeby kávu, čaj apod.). Za pořádek odpoví-
dá ten, kdo tam pobývá. V případě nespokojenosti s chováním jednotlivce či organizace 
nebude další pobyt umožněn. 
V případě nutnosti vybavíme místnost 
jednoduchou kamerou k monitoringu 
provozu i k prevenci nežádoucího jedná-
ní. 
  

Odůvodnění 

Z důvodu potřeby využití budovy širokou 
veřejností zřizujeme Centrum volného 
času. Budova Obecního domu KO-
KOS byla postavena z prostředků KSČ 
bez přispění státu a jako taková i v soula-
du s politikou strany je určená co nejšir-
ším skupinám občanů. Jedná se o naplně-
ní koncepce naší práce, tak jak byla pro-
jednána na poslední okresní konferenci 
v únoru 2022. 
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Od sousedů: 
Vašek DYCKA brání sochu Rudoarmějce v Litoměřicích! 

Zásadně odmítám snahy o od-
stranění sochy rudoarmějce 
v Litoměřicích 
Facebooková iniciativa „Od-
straňte symbol okupace v Li-
toměřicích“ se včera rozhodla, 
že mě raději zablokuje a smaže 
všechny mé příspěvky, který-
mi jsem se snažil slušně a věc-
ně argumentovat, proč nesou-
hlasím s jejími snahami o od-
stranění sochy rudoarmějce v 
Jiráskových sadech. Upozor-
ňoval jsem totiž, že její odů-
vodnění pro odstranění této 
sochy jsou založená na záměr-
ných lžích a cenzurování nejen 
nesouhlasných názorů, ale 
i dobových článků, které do-
kládají, za jakým účelem byla 
socha odhalena. 
Tato iniciativa tvrdí, že socha 
symbolizuje okupačního vojá-
ka z roku 1968, protože byla 
odhalena v době tzv. 
normalizace a její název (který 
byl mimochodem odstraněn z 
podstavce již před více než tři-
ceti lety) zněl „Čest a sláva 
Sovětské armádě“.  
Jak může tato socha oslavovat 
okupaci, když voják třímá 
v ruce druhoválečný samopal 
Špagin a nikoliv poválečný 
AK-47? Socha byla odhalena u 
příležitosti 30. výročí osvobo-
zení Československa, což také 
dokládá, k jaké události odka-
zuje. Navíc změna oficiálního 
názvu armády SSSR po roce 
1946, kterou iniciativa rovněž 
argumentuje, nemění nic na 
tom, že se stále jednalo o tu 
samou armádu téhož státu, kte-
rý vznikl již v roce 1922. 

K tomuto příspěvku úmyslně 
přikládám i dobový článek o 
slavnostním odhalení sochy z 
9. 5. 1975, který iniciativa na 
svých stránkách 12. ledna zá-
měrně ořízla tak, aby nebylo 
vidět odůvodnění vzniku sochy 
a sdělení, že socha zobrazuje 
rudoarmějce (neboť i tato in-
formace dokazuje, že se nemů-
že jednat o okupanta z roku 
1968). 

Zajímavé je i načasování této 
snahy. Nemohu se zbavit 
dojmu, že se s podobnými 
„iniciativami“ v naší zemi če-
kalo, až vymře drtivá většina 
pamětníků válečných událostí, 
aby se mohly naplno rozjet 
podobné pokusy o vymazání 
určitých kapitol z naší historie. 
Jednou z těchto dnes „nevhod-
ných“ kapitol je právě osvobo-
zení většiny našeho území so-
větskými vojsky. Je třeba mít 
na paměti, že v bojích proti 
nacismu zahynulo jen na úze-
mí Československa na 140 ti-
síc sovětských vojáků. Socha 

v Litoměřicích pro mě symbo-
lizuje především ty obyčejné 
vojáky všech národů bývalého 
SSSR, kteří bojovali proti na-
cismu, tj. ideologii, která před-
stavovala skutečné ohrožení 
existence českého národa. Ne-
být jejich obětí, možná by-
chom tu dnes nebyli. Tito řa-
doví vojáci rozhodně nenesou 
žádnou vinu či odpovědnost za 
politická rozhodnutí předních 
činitelů tohoto státu v pozděj-
ších letech a už vůbec ne za 
současnou politiku Ruské fe-
derace. Navíc mezi námi žije 
i řada Ukrajinců, jejichž praro-
diče také nezřídka bojovali 
a umírali v řadách Rudé armá-
dy, a také tito lidé by mohli 
odstranění sochy vnímat jako 
výraz neúcty ke svým před-
kům. 
Na závěr bych rád dodal, že 
jsem vděčný všem spojenec-
kým armádám, které se podíle-
ly na porážce nacismu a těší 
mě, že vznikla též řada památ-
níků věnovaných americkým 
osvoboditelům západních 
Čech. Iniciativa „Odstraňte 
symbol okupace v Litoměři-
cích“ sice na jedné straně od-
suzuje normalizaci, ale sama 
s oblibou využívá totalitní 
praktiky – brání demokratické 
diskusi, maže příspěvky, proti 
kterým není schopna argumen-
tace, a cenzuruje i dobové 
prameny. Inu, znovu se potvr-
zují slova Karla Kryla, že 
„k demokracii mají nejdále ti, 
kteří jí mají plnou hubu“. 
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Našim jubilantům k výročím v březnu 2023  
přejeme vše nejlepší a hlavně hodně zdraví  

v této nelehké době! 

 
Vladimír DOUBEK, Kamenné Zboží 70 let 
Josef NEUMANN, Žehuň 85 let  
Zdeněk KUNC, Žehuň 85 let   

ZÁŽEH – Zpravodaj Okresního výboru KSČM Nymburk, evidováno MK ČR, vyšlo 27. 2. 2023 


